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Referat 

Skolebestyrelsesmøde 

Hærvejsskolen 

Mandag den 8.5.2023  

kl. 17.15 

I PM2 

 

 

 

 
Afbud: Sofus 

Afbud næste møde:  

Fraværende:  

Referent: BE 

Sang: AN  

Sang næste møde: CA 

  

Referat:  

  

30/23  

Meddelelser fra:                  

a) Eleverne Udskolingsdag planlægges efter sommerferien. 

b) Ledelsen 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

SFO og 0. årg.:  

I sidste uge har de nye 0.klasser været på besøg. Det 

var et rigtig fint arrangement. 

SFO har afviklet et stort fodboldstævne. Det er været 

en god oplevelse for alle. 

Hele 0. årg. skal på tur til Madsbyparken. 

I år er der sampasning med Hjordkær i sommerferien. 

 

Klubben: 

Der afholdes en ”ryste sammendag” med 3. årg., hvor 

de nye inviteres med. 

 

Indskoling: 

Der er også en del ”ud af huset” aktiviteter. 3. årg. skal 

på hyttetur fra torsdag til fredag i denne uge. 

Naturskolen bruges flittigt i øjeblikket. 

Der er ekstra fokus på overgang til ny afdeling med 

både overleveringsmøder og besøg hos ny afdeling. 

 

Mellemtrin: 

Der sker meget i afdelingen. Der er mange ”ud af 

huset” aktiviteter. Fx har 4. årg. i sidste uge været til 

koncert med Sønderjyllands symfoniorkester.  

6. årg. har også i sidste uge, afviklet cyklistprøven.  

Når der er flere aktiviteter ”ud af huset”, kan det 

betyde, at der vil være mere vikardækning. 

Der er fortsat fokus på overgang til ny afdeling. Der 

afholdes praktik for de nye spec.kl.elever. På onsdag 

afholdes ”ryste sammendag” for kommende 4. årg. 
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15 min 

Der er fuld gang i skole/hjem samtalerne. Mellemtrinnet 

er spændte på tilbagemeldinger fra forældre vedr. 

meddelelsesbogen. Indtil videre er der positive 

tilbagemeldinger. 

 

Udskoling: 

Afgangsprøverne fylder i udskolingen. Det er vigtigt at 

disse bliver afviklet på en god måde, for både elever og 

undervisere. 

D. 17/5 er der planlagt med et langt personalemøde. 

Samme dag er der sidste skoledag for 9. årg. 

 

PR: 

Er helt tilbage på Hærvejsskolen. 

Er kommet med i en arbejdsgruppe omkring en mere 

målrettet indsats vedr. elevfravær. 

Som en led i arbejdet med trivselsundersøgelsen for 

medarbejdere, har skolen udarbejdet en yderligere 

spørgeskemaundersøgelse. Fokus for skolens 

undersøgelse har været ”Krav i arbejdet”.  

Resultatet for undervisere og pædagoger peger på, at 

det især er elever med særlige behov og noget af 

forældresamarbejdet, der fylder.  

Resultatet for TAP peger på, at det er antal af 

afbrydelser, der fylder.  

Det er endnu ikke aftalt, hvordan der skal arbejde 

videre med resultaterne. Det er vigtigt at have fokus på 

det positive - og det der allerede virker. 
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Orientering fra:  

a) Medarbejderrepræsentanter SFO: 

Der er startet op med planlægning af det nye skoleår. 

Normereringer, økonomi, kurser/efteruddannelse og løn 

er de områder, der fylder mest. 

 

b) Forældrevalgte 8. årg. har været på brobygning. Det har fungeret fint. 

Dog har alle uddannelsessteder ikke været lige gode til 

at fortælle om de forskellige uddannelsesmuligheder på 

uddannelsesstedet. 

 

Nogle forældre efterspørger en mulighed for at 

Ungdomsskolens klubtilbud har åbent i hele skoleåret.  

Klubtilbuddet lukker ned efter påske og frem til 

sommerferien. Det savnes at have et sted, hvor de 

unge kan mødes. 

 

Ros til SFO, at de på skift tager på hjemmebesøg med 

børnene. 

 

Det har været og er stadig uro omkring 4. årg. 

Klasserne er tilbage på 3. årg. gået fra to klasser til tre 

klasser. Det kan være svært at lave en ny fælleskultur 

for både elever og forældre. Det er vigtigt, at skolen er 
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opmærksomme på, at disse skift kan have stor 

betydning for både elever og forældre. 

 

Er der mulighed for, at forældre kan ”låne” 

overtræksko? For elever er skolen skofri. Nogle 

forældre vil også gerne understøtte denne del. 

 

Fællessamling og morgensang er mange glade for. Er  

det mulighed for morgensang hver dag? 

 

Det er trivselsrådet på 7. årg., der står for 

planlægningen af blå mandag. I år har nogen oplevet, 

at der har manglet info omkring planlægning af denne 

dag.  

 

Sponsorskiltene bliver snarest hængt op. 

 

Opfordring til at planlægge ture til Tyskland. Det er 

vigtigt, at eleverne møder tysk kultur og sprog. Der har 

tidligere været mulighed for at få tilskud til disse ture. 

Er det fortsat muligt? 

 

Den asfalterede vej langs skolens parkeringsplads kan 

ofte være farlig at gå på. De gående opfordres til at 

tage stisystemet. 

 

Mødet med kommende 0. kl. var en god oplevelse. Der 

var en fin fordeling af pige og drenge. 

 

Det er vigtigt, at evaluere på tiltagene omkring den ene 

1. kl. Det er sket gode ting. 

 

c) Formanden  

10 min  
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Vikardækning: Hvad kan skolen gøre 

for at sikre god undervisning i forhold 

til klasser, der er udsat for meget 

lærerfravær af forskellige årsager? 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Jørgen og Pernille 

 

Der er gennem de sidste 10 år sket en markant stigning 

i vikarforbrug på landsplan. 

Efter skolereformen i 2013 skal al mødeaktivitet være 

placeret i undervisernes arbejdstid. Det har betydet et 

større behov for vikardækning. Derudover vikardækkes 

ved fravær grundet sygdom, afspadsering, kurser, 6. 

ferieuge, ”Ud af Huset aktiviteter m.m. 

 

Skolen er opmærksom på, at der sikres en god 

undervisning på trods af behov for vikar. Det er vigtigt, 

at vikarmaterialet er tilpasset vikarsituationen. 

Underviserne sender vikarplanen til vikarerne på Aula. 

Der bruges en del tid fra de enkelte undervisere til 

planlægning af vikarmaterialer.  

 

Der er forskel på vikardækning, der er planlagt og 

vikardækning, der er akut.  
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15 min 

Det tilstræbes at anvende lærerstuderende, som 

vikarer. I indskolingen bruges ofte pædagoger. 

 

Det tilstræbes, at der kobles faste vikarer omkring en 

klasse. Det er en lærer i hver afdeling, som er mentor 

for vikarerne.  

 

I perioder kan nogle klasser opleve, at der er behov for 

mere vikar. I disse situationer, er det vigtigt, at 

eleverne bliver klædt på til at håndtere 

vikarsituationen. Fx faste aftaler i klassen om, hvad 

klassen kan arbejde med, når der er vikar. 

 

Det kan give medarbejderne ondt i maven, når dette 

punkt sættes på dagsorden. Det er sårbart emne. 

Ledelsen har en opgave i at skabe ro omkring denne del 

blandt medarbejderne. 

 

Sygefraværsprocent blandt medarbejderne, er faldende 

og ligger lavere end på kommunalt niveau. 

 

Som forældre understøtte historien om, at der kan 

være spændende at møde nye voksne/vikarer. Det skal 

ikke altid opleves, som noget negativt.  

 

Ved tilfælde af meget vikarer i klassen, laver skolen 

mere målrettet aftaler. Fx brug af kendte voksne, 

planlægning af mødeaktivitet udenfor 

undervisningstiden og faste aftaler med elever i 

klassen. 

 

PR orienterer i kommende forældrebrev omkring 

håndtering af vikarsituationen. 
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Evaluering af Åbent hus. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pernille/alle 

Det var en rigtig god eftermiddag, hvor alle undervisere 

og pædagoger viste forskellige ting fra undervisningen. 

Det fungerer godt, at klasserne gør noget forskelligt. 

 

Nogle musiklærere har et ønske om at lave form for en 

skolekoncert. 

  

Ved salgsstederne kobles en voksen på sammen med 

elever fra 9. kl.  

 

Nogle forældrene ønsker at se mere fra hverdagen i 

skolen. Ikke så meget noget, der skal afprøves, men 

mere noget, der kan vises frem.  

 

Nogle elever manglede overblik over strukturen for 

eftermiddagen og hvilken rolle, de havde.  

 

Det var dejligt med kagesalg. Eftermiddagen lå godt 

placeret på skoleåret.  



Mødedatoer: 

10.08.22 – 20.09.22 – 25.10.22 – 6.12.22 – 10.01.23 (AN) – 08.02.23 (BE) – 15.03.23 –  

11.04.23 (AN) – 08.05.23 (BE) – 13.06.23 (KS) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

10 min 

 

Mange forældrene var meget stresset i forhold til at 

kunne nå rundt. Tiden var knap, når man har flere 

børn. 

 

Det er vigtigt, at der er en voksen i ”Klubben”, da der 

også kommer forældre og børn forbi. 

 

SFO oplevede færre antal besøgende i år. 

 

Nogle udskolingselever oplevede, at det var træls, at 

man skulle deltage. Andre synes, at det var rigtig fedt. 

 

Det er vigtigt, at forældre og elever også kommer forbi 

i udskolingen. Forslag om kagebod i udskolingen. 
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Orientering om den nationale 

trivselsmåling for eleverne.  

Skolerapport_0-3_kl

asse 2023.pdf

Skolerapport_4-9_kl

asse 2023.pdf
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Pernille 

10 min 

Undersøgelsen besvares af eleverne i efteråret og bliver 

opgjort i foråret.  

 

Alle klasselærere har i år fået udleveret 

klasserapporten.  

 

Skolen ligger enten på eller lidt under kommunalt 

niveau. Samlet set ligger skolen meget gennemsnitlig. 

 

Resultaterne viser, at trivslen flader ved overgangen til 

ny afdeling. Derfor er det vigtigt, at der fortsat er et 

stort fokus på en god overgang. 

 

Der er flere spørgsmål i undersøgelsen vedr. mobning. 

Langt de fleste elever oplever, at de ikke er blevet 

mobbet. Det er meget positivt og hænger godt sammen 

med, at det er noget skolen er meget opmærksom på. 

 

PR og AKT-vejledere har afholdt møde vedr. 

trivselsrapporterne. Det er aftalt, at de klasser, der ikke 

rykker til ny afdeling, arbejder med en fast struktur 

(SOS-model) omkring trivselsarbejdet. 

 

Undersøgelsen vil være et øjebliksbillede og skal 

sammenholdes med det, der opleves i hverdagen. 

 

  

  

Pause med spisning  

10 min 

 

Der er mulighed for, at eleverne kan gå 

før eller efter pausen, hvis de ønsker 

det. 
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Fortsat drøftelse af aftaler om 

skolebestyrelsens årlige forældremøde 

fremadrettet. 

 

Jørgen 

20 min 

Da det kan blive for meget for forældrene, at der er 

mange arrangementer på skolen i løbet af et år, tages 

det hvert år op i skolebestyrelsen, om der er belæg for 

forældrearrangement arrangeret af skolebestyrelsen 
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Hvordan arbejder skolebestyrelsen med 

trivselsopgaverne i princippet for 

trivselsarbejde? 

Princip for arbejdet 

med elevtrivsel 2023.docx
 

 
 

Jørgen 

10 min 

Det drøftes til SKB-møde i juni, hvordan 

skolebestyrelsen er mere synlig til den årlige skolefest. 

 

Der skal findes en dato, hvor skolebestyrelsen besøger 

skolen i løbet af efteråret. Det er vigtigt, at 

skolebestyrelsen bliver mere en naturlig del af 

skolehverdagen. 

 

Skolebestyrelsen deltager ved det fælles forældremødet 

i august for specialklasserne. Dette skrives ind i 

princippet. 
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Forældremøder i næste skoleår: Aftaler 

om, hvad der skal siges af 

skolebestyrelsen til forældremøderne i 

august-september – og hvem, der har 

ansvaret for evt. oplæg. 

Forældremøder 

2023-2024.docx
 

Planche SB 

22-24.pptx
 

 

 

 

 

Jørgen 

15 min 

På forældremødet for 7. årg., er det vigtigt at 

skolebestyrelsen har en kontakt til trivselsrådet vedr. 

blåmandag. 

 

Forslag om at skolebestyrelse inviterer alle trivselsråd 

til sparringsmøde. Der kan evt. planlægges med 

fællesspisning. 

 

Aftale om, at der er skal snakkes om trafik (fx mut og 

mojn) 

 

Christian kommer med udkast til oplæg til kommende 

skoleår.  

 

Datoerne fordeles ved skolebestyrelsesmøde i juni. 
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Økonomi  

Budget 2023 - 

opdateret 9-5-23.pptx
 

 

 

 

 

 

 

PR gennemgik budgetopfølgningen. 

 

Det er især almenområdet, der har et overforbrug. Det 

gælder for alle overbygningsskoler i kommunen. 

Forklaringen kan måske findes ved, at der tidligere var 

en højere takst til antal udskolingselever. Dette er 

frafaldet ved overgang til ny tildelingsmodel. 

Skolebestyrelsen fra Bylderup Skole har henvendt sig til 

skolebestyrelsen. Skolebestyrelsen fra Bylderup skole 

er meget bekymret for de økonomiske konsekvenser 

tildelingsmodellen har. 
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Pernille 

10 min 

Skolebestyrelsen tager henvendelsen op igen, når 

Hærvejsskolen har fået et mere præcis overblik over, 

hvilken betydning tildelingsmodellen har for 

Hærvejsskolen.  
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Hvordan kan skolebestyrelsen involvere 

flere forældre i støtteforeningen? 

 

Jørgen 

5 min 

Anbefaling om, at der kommer flere med i 

støtteforeningen. 
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Evt. 

Alle 

Intet. 

  

  

  

 Punkter til senere møder: 

Er der principper, vi mangler? 

 

Hvordan kan skolebestyrelsen være synlig ved 

skolefesten? 

Aftaler om forældremøder – dato og sb-repræsentant. 

Aftale om dato for besøgsdag i skolen (skolebestyrelsen 

på besøg i klasserne). 

Kostpolitik. 

 

Værdiregelsæt opdateret med ordensregler. Efterår. 

Princip for lektier eller hjemmearbejde. Efterår. 

 

Årshjul er vedhæftet:  

Bilag: 

Årshjul 2021.docx

 
                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                


